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Din Fondul European Agricol de Dezvoltare Rurală se primesc finanţări în vederea dezvoltării
satelor.  Autorităţile locale din judeţul Maramureş sunt impulsionate să scrie proiecte de calitate
în vederea accesării cât mai multor fonduri europene. Reprezentanţii primăriilor din judeţ,
denumiţi promotori locali de integrare europeană, s-au întrunit ieri într-o nouă şedinţă la Palatul
Administrativ din Baia Mare. În cadrul acesteia s-au reamintit principalele măsuri, prin Fondul
European Agricol de Dezvoltare Rurală (FEADR), în baza cărora se primesc finanţări pentru
dezvoltarea satelor.

 Prezent la întâlnire, subprefectul Alexandru Cosma a remarcat faptul că, până în prezent, s-au
atras foarte puţine fonduri europene. “Din această cauză, accesarea fondurilor europene trebuie
să fie una dintre preocupările noastre de bază. Cu atât mai mult cu cât perioada de desfăşurare
a licitaţiilor s-a redus de la 90 sau 60 la 30 de zile. Avem constituită această reţea a
promotorilor locali de integrare europeană, iar primarii trebuie să înţeleagă necesitatea de a
identifica problemele existente în comunităţile pe care le conduc şi să elaboreze proiecte pentru
atragerea de fonduri europene”, a precizat Cosma, promiţând că va face chiar o analiză a
situaţiei din teren privind modul în care autorităţile locale sunt preocupate în acest domeniu.
Evidenţele arată că, la sfârşitul anului trecut, în Maramureş erau finalizate doar 55 de proiecte,
alte 115 erau în stadiu de proiect, iar 143 în curs de derulare. 

  

Cu toate acestea, consilierul pentru afaceri europene, Raluca Mureşan, a apreciat situaţia ca
fiind una “destul de bună”, având în vedere că în total este vorba despre 313 proiecte, în
valoare totală de aproximativ 375 milioane de euro. De remarcat este şi faptul că, dintre cele 55
de proiecte finalizate, doar 16 au avut asigurată finanţarea din surse externe, iar restul au primit
bani prin intermediul unor programe guvernamentale. 
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Prin FEADR sunt disponibile în total 7,5 miliarde euro, iar banii pot fi accesaţi pe diferite măsuri,
cea mai importantă fiind dezvoltarea localităţilor rurale. Directorul adjunct al Agenţiei de Plăţi
pentru Dezvoltare Rurală şi Pescuit, Rodică Miclăuş, a arătat că până în prezent în judeţ s-au
depus 92 de proiecte pe această măsură, dar că jumătate dintre proiecte sunt încă în
procesare. Printre altele, consiliile locale pot obţine finanţare pentru creşterea competitivităţii
sectorului agricol şi silvic, crearea de microîntreprinderi, pensiuni, renovarea şi dezvoltarea
satelor. Prin acelaşi program pot obţine finanţări şi tinerii fermieri în vârstă de până la 40 de ani
care se instalează în mediul rural. Pe lângă vârstă, aceştia trebuie să aibă cel puţin liceul
absolvit, dar şi să urmeze 150 ore de cursuri de calificare în domeniul agricol. “Instalarea
tinerilor fermieri este o măsură nouă, dar şi cel mai simplu de accesat. Cei care îndeplinesc
condiţiile impuse au posibilitatea de a obţine fonduri europene în acest sector. Trebuie precizat
şi faptul că, la capitolul renovarea şi dezvoltarea satelor, măsură ce se adresează consiliilor
locale, proiectele sunt finanţate 100%”, a explicat Rodica Miclăuş. Subprefectul Alexandru
Cosma a arătat că aproximativ 60% din valoarea întregii măsuri de pe FEADR este destinată
dezvoltării satelor, atrăgând atenţia primarilor să acorde o mai mare atenţie acestei activităţi.
“Primarii trebuie să fie conştienţi că pot accesa fonduri importante de la Uniunea Europeană
tocmai pentru dezvoltarea comunităţilor în care au fost aleşi. Îi vom sprijini şi noi, pentru a putea
atrage sumele respective de finanţare, iar acolo unde este cazul, vom face tot posibilul pentru a
le asigura cofinanţarea. Trebuie să dăm dovadă de seriozitate, iar primarii la rândul lor au
ocazia de a-şi onora multe din promisiunile făcute în campania electorală”, a adăugat Cosma.
Cât de harnici vor fi primarii vom afla în iulie, când reprezentanţii Prefecturii vor finaliza
centralizarea privind stadiul proiectelor derulate în Maramureş în primele şase luni ale acestui
an.
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